
ИЗВЕШТАЈ СА АНКЕТЕ О КОНФЕРЕНЦИЈИ ВЕШТАЧКА ИНТЕЛИГЕНЦИЈА 2023 

 

Анкета је послата на листу свих учесника и маилинг листу Семинара вештачке 

интелигенције МИ САНУ. Анкету је попунило 93 особе, од којих је 82 

учествовало, а 11 није учествовало на конференцији. Више од 2/3 учесника 

анкете који су учествовали на конференцији је написало да су утисци се 

конференције одлични (а остатак њих да су утисци врло добри и добри). Само 

два учесника анкете су се изјаснила да неће учествовати на наредној 

конференцији, а готово 2/3 учесника је изјавило да ће учествовати, а око 1/3 

да ће можда учествовати. Што се тиче модела пријављивања, већина учесника 

анкете се изјаснила за модел апстракта до једне стране, а наредна опција је 

модел проширеног апстракта до 2 стране.   

У наставку се наводе детаљи анкете и сви одговори на отворена питања.  

1. 

 



2. 

 

 

3. 

Шта Вам се посебно допало, а шта Вам се није допало?59 одговора 

Sve je bilo u redu osim što nisu mogla da se isprate sva zanimljiva predavanja jer je bilo 3 paralelne sekcije. 

Bilo bi dobro da je bilo neko plenarno predavanje.  

Допала ми се значајна разноврсност представљених истраживања, која покривају врло различите 

домене и бројне иновативне идеје и нови приступи у примени метода ВИ за решавање практичних 

проблема.   

"Dopalo mi se što je bilo raznovrsnih predavanja u predavača  

Nije to što su mnogi probijali rok i nije bilo jasne predstave o vremenu"  

Dopalo mi se što je konferencija pokrila vrlo širok spektar različitih tema, dobri govornici, prilika da se 

povežemo sa kolegama iz drugih institucija.  

Допало ми се сагледавање различитих аспеката ВИ. 

Допало ми се што је бесплатно. Није ми се допало што мало поена носи.  

Скуп истраживача и заинтересованих који се заиста баве и разумеју АИ.  

Pozitivni utisci: nove teme i radovi, odlicna uvodna predavanja, upoznavanje sa strucnjacima iz oblasti i 

mnostvo novih ideja. Pohvale organizatorima. Nemam negativnih utisaka 



Naročito mi se dopalo predavanje prof. Stevana Gostojića, kao i odeljak ЈЕМО - Језички модели. 

Konferencija je bila dobro organizovana, ali mislim da bi naredni put organizacija trebalo da obrati više pažnje 

na to da li se određena prezentacija zaista uklapa u odrabranu programsku celinu. 

Sve je bilo u redu 

Posebno mi se dopalo to što su predavanja bila organizovana po tematskim sekcijama.  

Veoma dobro organizovana konferenicja sa relevantnim i zanimljivim predavanjima! Takodje i mogucnost da 

se upoznaju drugi istarzivaci koji se kod nas bave ovom oblasti.   

Организација. Предавања по позиву. Квалитет приказаних резултата из разних области АИ.  

Sve je bilo super  

Prisustvo velikog broja istrazivaca, posebno mladih. 

raznovrstnost tema 

nemam primedbi 

Начин пријаве. 

Konferencija je bila dobra prilika da mladi istraživači prikažu svoja istzraživanja. Loša strana je generalno 

nizak nivo radova prikazanih na konferenciji.  

Допала ми се разноврсност приказаних области, разноврсност излагача (што их је било и из 

академских кругова и из привреде), свеукупна организација.  

Raznovrsnost tema je ostavila pozitivan utisak na mene. Nemam negativnih utisaka.  

Neke prezentacije su prikazivale rezultate testiranja ML modela nad 60ak semplova?! Verujem da ce kako 

konferencija bude razvijala i kriterijumi za predavace takodje rasti. Inace, odlisni utisci i organizacija!  

Посебно ми се допало што је конференција искључиво одржана уживо, и што је окупила истраживаче 

из Србије. Није ми се допало што није било предвиђено више времена за дискусију.      

Organizacija je bila odlicna, mozda podela po sekcijama bi mogla da bude bolje.  

Organizacija, izlaganja i propusnice su bili odlični. Nemam primedbi.  

Sve mi se dopalo. Ne mogu ništa posebno da izdvojim  



"Dopali su mi se ljudi, lokacija i radovi. 

Nije mi se dopalo što nisam dobio instrukcije o konferenciji preko email -a ili drugog puta." 

"Konkretna korist u rešavanju realnih situacija u životnoj stvarnosti. Visoko naučni pristup.  

Nije mi se dopalo, što sam pokušao da zainteresujem ""visoko naučni i intelektualni potencijal, koji je 

evidentan, za korišćenje veštačke inteligencije, za prenošenje znanja u okviru svog projekta koji je nivo 

osnovne i srednje škole." 

Nisam bio u evidenciji ?! 

Dopalo: učesnici, raznovrsnost tema, atmosfera. Nije dopalo: Nije moguće prisustvovati svim željenim 

prezentacijama, jer su u paralelnim sesijama.  

 

nije mi se dopalo izlaganje u apstraktima i nemogućnost objašnjenja i diskusija; nije mi se dopala mogućnost 

primene veštačke inteligencije kod lečenja dece bez naučne osnove, provere i verifikacija; dopala mi se 

inicijativa, dobra namera i mogućnost praćenja raznovrsnih tema, nije mi se dopalo što nije tretirana veštačka 

inteligencija sa aspekta intelektualnih prava i svojine, kao i pravnih aspekata  

Vrlo lepa organizacija, zanimljiva predavanja, uspesna konferencija.  

Izbor tema i stručnjaka su bili na mestu. Raspored nije najbolje napravljen. Nije mi utisak da je postignut 

ikakav interdisciplinarni dijalog već da je - u najboljem slučaju - došlo do umrežavanja ljudi koji rade u istim 

disciplinama ali na različitim institucijama.  

Допало ми се: велики број учесника, квалитетан програм; није ми се допало: преклапање сесија, могла 

је да се чује максимално трећина излагања  

"Dopalo mi se sto je bilo razlicitih sekcija i veoma kvalitetnih i interesantnih predavanja.  

Nije mi se dopalo sto je bilo preveliko preklapanje izmedju skecija i nisam bila u mogucnosti da slusam neke 

stvari koje su me interesovale jer su isle paralelno.  

Nije mi se dopalo sto se neki predavaci nisu pripremili za izlaganje vec su imali neke genericke slajdove koji su 

vrteli i na licu mesta smisljali sta ce reci i sta nece reci.  

Bilo bi lepo da je na pocetku bilo jedno ili vise plenarnih predavanja ili predavanja po pozivu.   



Najbolje predavanje koje sam slusala je odrzao Sasa Misailovic a on je bio skrajnut na kraj sesije i kako su 

prethodnici pojeli vreme za njegovo predavanje nije ostalo vremena za pitanja, sto nije u redu. Treba voditi 

racuna ko kada prica i ko koliko vremena trosi kako se takve stvari ne bi desavale.  

Mislim da bi trebalo poraditi na kvalitetu, a za manje kvalitetna izlaganja ili za radove koji su pri pocetku da 

mogu da se naprave posteri. Treba pruziti prilike svima da prikazu sta rade, ali treba to da bude srazmerno 

doprinosu, dakle ne mogu svi da imaju isto vreme za izlaganje. " 

Генерално ми се допало праћење предавања, упознавање са технологијама као и упознавање са 

људима. 

Обрађене теме 

"Dopalo: + Lokacija! SANU zgrada je bila fantasticna lokacija 

+ Atmosfera 

Moze da se popravi: 

- vise prezentacije iz dijaspore 

- jaci standard za prezentacije (prezentacije koje su race trebaju dobiti vise vreme, slabije krace)  

- vise marketing" 

Malo vremena za diskusiju 

dopala mi se organizacija i kvalitetno upoznavanje sa mnogim oblastima primene vestacke inteligencije   

Допало ми се што је осим излагача радова на сесијама био велики број младих колега (студената), 

који су са изузетном пажњом пратили излагања аутора. Конференцију је потребно медијски 

актуелизовати, а на паузама између сесија би било добро организовати освежења за учеснике. 

Велики избор занимљивих тема. То што су се неке преклапале па сам морао да бирам шта ћу да 

слушам. 

"Različitost tema je bila odlična. Paneli takodje.  

Neki predsvači su samo čItalian prezentacije, bez pozadinskog znanja o temi."  

Širina oblasti i raznovrsnost tema 



"Dobro: 

Organizacija je bila na nivou, tačna satnica bez kašnjenja, dobri izlagači sa zanimljivim prezentacijama, 

šarenolikost radova i tema, prijatna topla atmosfera 

Moglo bi biti bolje: 

Malo više vremena po izlaganju npr 20 min, uračunati i po 5 min između izlaganja jer je ovako bilo malo 

užurbano sve, pogotovu tranzicija između predavanja"  

Sve mi se dopalo ne bih moga da izdvojim nešto što nije bilo u redu.  

"Позитивно: Број презентованих радова је превазишао моја очекивања, а дискусија на крају сесија је 

углавном била врло занимљива и корисна. 

 

Негативно: n/a" 

Sadržaj konferencije je bio vrlo zanimljiv i značilo je upoznati kolege koje se bave sličnim temama. Šteta je što 

su se mnoga zanimljiva predavanja preklapala. 

Puno novih informacija i primena u poljima koja me interesuju.  

Sve je, uglavnom, bilo dobro. 

Sve ja bilo odlicno 

Odlično organizovana konferencija, zanimljiva predavanja  

Oganizacija konferencije je bila odlična i sve pohvale za istu. Sale za prezentacije i tehnička opremljenost 

odlična. Posebno mi se dopalo mesto održavanja konferencije, zgrada SANU  je zaista nešto posebno.  Najviše 

mi se dopala  razmena iskustva i mišljenja sa kolegama iz različitih oblasti primene veštačke inteligencije.  

Posebno mi se dopalo što su na koferenciji učestvovali istraživači iz veoma šarenolikiih institucija i što sam 

sreo ljude koje odavno nisam vidio. Nije mi se dopalo što je program (po mom mišljenju) bio previše gust.  

Јасан распоред, поштовање рокова трајања сесије. Професионалност и пријатност модератора сесија. 

Презентациона инфраструктура у неким салама је мало лошија.  

"+ Прилика да се сви истраживачи са различитих универзитета и дисциплина сретну на једном месту  



+ Разноликост у приказаном истраживању  

+ Вишедневни догађај и труд организатора 

+ Конференција под окриљем САНУ као кровне организације је пун погодак да се оствари окупљање 

свих истраживача из свих области од интереса  

- Контрола времена током сесија 

- Кратко време између сесија и мало прилике за информалне разговоре са учесницима"  

Dopali su mi se ljudi, teme, mesto održavanja konferencije, ilustracije, tj. dizajn konferencije, nije bilo 

kotizacije... 

 

Dopalo mi se sto smo se uzivo videli sa kolegama i imali mogucnost razmene misljenja, iz istog razloga mi se 

nije dopalo sto su pauze za kafu bile prekratke i neke sesije koje su mi bile od interesa su se preklapale.  

Veliki broj učesnika iz Srbije i inostranstva. Širok dijapazon tema. Ne bih mogla reći da mi se nešto nije 

dopalo. 

 

4. 

 

 

 



5. Да ли имате неки предлог за наредну конференцију?39 одговора 

Možda dodati i neki socijalni događaj, kao što je koktel ili poster sesija sa koktelom tokom kog bi 

se pružila dodatna prilika za umrežavanje. 

ISBN број да се додели и можда снимање презентација јер крећу празници па колеге нису 

успеле да испрате. 

 

Mozda mogucnost online ukljucenja 

 

veći broj dana 

 

Ne 

 

Iz 8ormalin8ve mog istrazivanja, mozda bi pored sekcija iz primene AI u 8ormalin, bilo dobro 

otvoriti i zasebnu sekciju iz primena u biologiji i biotehnologiji. Van toga mislim da su 8ormali i 

organizacija bili odlicni, i da je dobro da se zadrzi slicna struktura i sledece godine.  

 

Наградити најбољи студентски рад са 200 еура. Комисија за одабир рада да буде 

састављена од три члана чија одлука носи 60% бодова, плус анонимна анкета учесника 

конференције о избору најбољег студентског рада да носи 40% бодова. 

 

Zasad nemam 

 

Mozda da datum odrzvanja bude raniji – u oktobru npr. 

Da se produzi vreme izlaganja 8ormali sata 

organizovati studentsku sekciju 

Одабрати најбоље радове и објавити их у пуном формату. 

 

Produziti vreme izlaganja na 20-30 min. 

 

Прво, да се размотри могућност одржавања неких сесија са свим учесницима (без 

паралелних сесија) са посебно издвојеним временом за дискусију (нека врста округлог 

стола). На пример, да се сваког дана пре подне организује само једна таква сесија, а после 

подне више паралелних сесија. Друго, Можда захтевати и неки облик структуираног 

апстракта, слично као што је у часопису Electronic Library: Сврха; 

Дизајн/методологија/приступ; Налази; Оригиналност/вредност.  

 

Промена датума 

 

Da u okviru nekog naucno tehnoloskog parka ili pomoći SANU, realizujem svoj projekat.  

 

Da bude organizovan rucak, manje propusta sa registracijama 

 



Možda je organizaciono prezahtevno, ali bilo bi dobro da se snimaju izlaganja, makar neka od 

njih, npr. Od najuglednijih učesnika, i da kasnije budu dostupna na sajtu. Bilo bi lepo 9ormal na 

sajtu neki zaključak/izveštaj po završetku konferencije o tome kako je protekla konferencija, broju 

učesnika, broju izlaganja, temama, možda čak i utiscima, 9orm. Takođe, bilo bi lepo da galerija sa 

slikama bude dostupna na sajtu po završetku konferencije. Verovatno bi bilo korisno da Knjiga 

apstrakata dobije identifikatorI: ISSN, DOI. 

 

Pravni apekt veštačke inteligencije; studije slučaja; naučna utemeljenja  

 

Pojacati marketing na raznim platformama 

 

Veći 9orma na interdisciplinarnosti i veće prisustvo ljudi iz društveno-humanističkih nauka.  

 

Stručniji recenzenti. 

 

Боље да је селекција оштрија, али да све иде у једном току, евентуално два.  

 

Uvodjenje postera koji bi smanjili broj izlaganja ali takodje omogucili studentima da prikazu sta 

su uradili 9orma da dobiju koristan feedback. 

 

Примена модела вештачке интелигенције у области биологије и инжењерства заштите 

животне средине 

 

1. Long i short presentation kategorija gde je long za vise “impactful” prezentacije koje imaju 

neku publikaciju itd 2. Ucestovanje vise iz dijaspore 3. Ucestovanje iz industrije  

 

molim vas da obavezno snimate sve sesije konferencije i da nam omogucite kasniji download 

 

1. Организовати предавања по позиву еминентних светских стручњака из области 

вештачке интелигенције. 2. Наградити најбоље радове. 3. Ако формат конференције 

остане са пријављивањем излагања кроз апстракте или проширени апстракт, након 

конференције учинити јавно доступним презентације радова уколико је то могуће. 

 

Веће учешће младих истраживача као и учесника из иностранства 

 

Da posetioci mogu da predloze neke od tema koje su I’m interesantne  

 

Više vremena po izlaganju 20 min plus po 5 min između predavača 

 

INPLEMENTACIJA VEŠTAČKE ITELIGECIJE U RAD PRAVOSUDJA I ADVOKATURE  

 

Značilo bi da postoji nešto više preglednih predavanja od strane kolega koje vode velike i 

značajne projekte i koje mogu da prenesu iskustva iz sveta. 



 

Primena AI u lečenju i prevenciji. 

 

Da se možda proširi na tri dana, da praćenje izlaganja bude opuštenije.  

 

Усвојити делове организације као у водећим светским конверенцијама за МЛ (попут ICML, 

ICLR): - селектовати мањи број радова из различитих области за дужа пленарна излагања 

у single-track режиму тако да сви учесници могу да прате и науче о разним областима 

вештачке интелигенције. – организовати панел сесије за неколико тема који се могу 

организовати у једном тренутку у паралели у мањим просторијама. Са 3-4 панелиста који 

кратко објасне своје позиције и са модерираним питањима из публике може се попунити 

продуктивних сат до сат ипо времена. – постер сесија за студентске радове који су још у 

фази израде тако да презентери могу да имају дуже разговоре и непосреднији контакт са 

осталим учесницима. Ако је простор у САНУ ограничен, размислити о организацији овог 

дела у неком од холова оближњих факултета, нпр у трајању од 3 сата предвече. Ово може 

захтевати више посла од програмског комитета, тако да се исти може проширити. У даљој 

перспективи тежити да се оствари више контааката са домаћом индустријом и нашим 

истраживачима из иностранства, да ова конференција прерасте једног дана у фокалну 

тачку наше научне заједнице., која може да нађе и спонзоре за простор/освежење. 

Комуникација и ‘реклама’ могу да се повећају: из неких разговора са колегама: неки су 

сазнали за конференцију у последњем минуту, њихове колеге нису могле да дођу у 

кратком року, неки нису видели обавештења о подношењу апстракта итд. Једноставан 

начин за побољшавање обавештења је слање директних порука овогодишњим 

учесницима са молбом да прошире информације даље у њиховој заједници а 

индустријским учесницима и идеја да спонзоришу део организације. 

 

Možda je to već u planu, s obzirom da su apstrakti recenzirani, predlog je da knjiga apstrakta 

dobije i ISBN broj. 

 

Treba oraganizovati neke okrugle stolove ili  diskusije gde bi se moglo malo vise pricati o 

mogucim saradnjama medju naucnicima. Mozda i zajednicka vecera ili rucak (ucesnici mogu da 

uplate ukoliko zele da prisustvuju) 

 

Ponovite format i entuzijazam organizacije. Bilo bi dobro da konferencija zadrži što manje 

10ormalin okvir. 
 



6. 

 

 

 


